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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 21. august 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 379: 

Spørgsmål 379:
”Ministeren bedes oplyse, om det er rigtigt, at 1.200 slagteriarbejdspladser forsvinder 
pga. randzonerne, som påstået af direktør i Bæredygtigt Landbrug Vagn Lundsteen i 
Herning Folkeblad den 23. maj 2012.” 

Svar:

Randzoneloven vedrører 50.000 ha landbrugsjord samt 110.000 ha ikke-dyrkede 
naturarealer. Randzoneloven har derfor udelukkende dyrkningsmæssig konsekvens for 
de ca. 50.000 ha landbrugsarealer, der fra 1. september ikke må gødes og sprøjtes, men 
dog stadig udlægges med vedvarende græs. Bæredygtigt Landbrug overfortolker således 
de arealmæssige konsekvenser af randzoneloven. 

Såfremt den meget simple betragtning om sammenhængen mellem harmoniareal og 
slagteriarbejdspladser i øvrigt skulle passe, så kan vi glæde os over de ekstra 
slagteriarbejdspladser, der teoretisk set skulle være kommet i forlængelse af 
oppløjningen af 160.000 ha brak under den foregående regering. 

Jeg vil endvidere gerne gentage, at hvis randzoner ikke etableres, skal der findes andre 
virkemidler til at sikre samme reduktion af kvælstofudledningen. Det kunne f.eks. være 
en generel yderligere reduktion af kvælstofnormerne, som imidlertid har større 
erhvervs- og samfundsøkonomiske konsekvenser.
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